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Sirpa Kauppinen, Kai-Ari Lundell och Markus Lyyra samt 37 andra ledamöter lämnade in följande 
motion i enlighet med fullmäktiges arbetsordning:

”Undervisningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 12.9.2016 att Tuomelan koulus fastighet 
används som tillfällig lokal för Hämeenkylän koulu till dess att Hämeenkylän koulus nya byggnad 
blir klar och efter detta enligt behovet av tillfälliga lokaler fram till 2021. Samtidigt konstaterades 
att bildningsväsendet hösten 2021 kommer att göra en utredning över skolnätet i sydvästra Vanda 
och utgående från utredningen bereder man beslutsförslag om skolnätet i sydvästra Vanda i slutet 
av år 2021.  Enligt beslutet utvärderas behovet av att använda Tuomelan koulus byggnad hösten 
2021 i samband med att man fattar beslut om skolnätet i sydvästra Vanda.

Enligt uppgifter som förekommit i offentligheten förbereder Vanda stads fastighetscentral för 
närvarande ett hyresavtal som rör skollokalerna tillsammans med Camelot Property Management, 
ett holländskt bolag specialiserat på uthyrning i andra hand. Uthyrningsbeslutet har inte behandlats i 
förtroendeorganen och fullmäktigeledamöterna har inte heller informerats om saken.

Enligt undervisningsnämndens beslut från år 2016 ska den fortsatta användningen av Tuomelan koulu 
undersökas utgående från behovet av tillfälliga lokaler. Även om Hämeenkylän koulus nya byggnad 
står klar har inte behovet av tillfälliga lokaler upphört i västra Vanda. I Sanomala planeras till exempel 
en utbyggnad av de tillfälliga lokalerna. Beslutet om att hyra ut skollokalerna till en extern aktör står i 
strid med nämndens beslut från år 2016.

Vi ledamöter som undertecknat motionen förutsätter att undervisningsnämndens beslut från år 2016 
efterföljs. Vi föreslår att möjligheten att använda Tuomelan koulu som tillfälliga skollokaler eller som 
en del av ett tillfälligt arrangemang utreds i brådskande ordning. Om man till exempel hänvisar 
förskoleelever och elever på de lägre klasserna bosatta i närområdet till Tuomelan koulu frigörs i de 
andra skolorna då lämpliga tillfälliga lokaler. I utredningen måste hänsyn tas till de olika alternativens 
ekonomiska verkan samt de lokala invånarnas önskemål.”

Stadsfullmäktige 15.6.2020 § 23

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till stads-
styrelsen för beredning. 
_____

Stadsmiljöns verksamhetsområde och verksamhetsområdet för fostran och lärande konstaterar 
gemensamt i sitt svar följande:

Undervisningsnämnden konstaterade 12.9.2016 § 11 i sitt svar på invånarinitiativet om att ta tillbaka 
beslutet att lägga ned Tuomelan koulu: ”Enligt nuvarande planer förekommer ett behov av tillfälliga 



lokaler i västra Vanda fram till 2021. Tuomelan koulus fastighet används som tillfällig lokal för 
Hämeenkylän koulu till dess att Hämeenkylän koulus nya byggnad blir klar och efter detta enligt behovet 
av tillfälliga lokaler fram till 2021.”

Tuomelas och Varistos skolbyggnader samt Sanomala användes som tillfälliga utrymmen för eleverna i 
Hämeenkylän yhtenäiskoulu medan byggarbetena på det nya skolhuset pågick. Den nya finska skolan i 
Tavastby togs i bruk i augusti 2020. 

Tuomelas skolfastighet lämpar sig för de lägre årskurserna. I detta nu finns det inget behov av tillfälliga 
lokaler för de lägre klasserna. Kilterin koulu, en högstadieskola för årskurserna 7–9, kommer att flytta 
till tillfälliga utrymmen. Skolans elever flyttar till tillfälliga utrymmen i Sanomala och dess paviljong. Det 
är ändamålsenligt att använda Sanomalas lokaler som tillfälliga utrymmen eftersom lokalerna planerats 
och förverkligats med tanke på utrymmenas lämplighet för ämnesundervisningens läroplan i årskurs 
7–9. Efter att ombyggnaden av Kilterin koulu står klar kommer Sanomalas fastighet att användas som 
skollokaler för det ökande antalet elever i årskurserna 7–9 i Mårtensdal och Gruvsta samt som tillfälliga 
utrymmen åren 2023–2024 för eleverna i de närbelägna skolorna Kivimäen koulu samt eventuellt också 
Mårtensdals skola. Senare kommer man att fatta beslut om den nya grundskolan som ska byggas på 
Varias tomt i Bäckhagen, men till dess går eleverna från Sanomala i skola vid Kilterin koulus filialskola.

Våren 2021 görs en utredning över skolnätet i sydvästra Vanda och utgående från utredningen tar man 
fram beslutsförslag om skolnätet i sydvästra Vanda. 

Tekniska nämnden godkände 4.11.2020 § 11 intentionsavtalet mellan fastighetscentralen och projektet 
Kulttuurituomela om att hyra Tuomelan koulus lokaler. Kulttuurituomela är ett projekt där ett 
kooperativ, som administreras av hyresgästerna, tar hand om uthyrningen av utrymmena. Kooperativet 
Tilajakamo hyr hela fastigheten av staden och hyr i sin tur ut lokalerna i mindre delar till mindre aktörer, 
såsom konstnärer, föreningar och småföretag. Den egentliga hyresperioden beräknas börja från början 
av år 2021. Staden strävar efter att med hyresintäkterna för objektet täcka de underhållskostnader som 
uppstår.

Stadsstyrelsen 14.12.2020 § 21

Förslag framlagt av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar
a) ge Sirpa Kauppinen, Kai-Ari Lundell och Markus Lyyra samt 37 andra ledamöter stads-

styrelsens svar i enlighet med förslaget, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.
_____

Stadsfullmäktige 25.1.2021 § 13

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.
Beslut:
Förslaget godkändes.
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